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Betreft: ingezonden brief met zienswijze op beslisnota aanwijzing publieke lokale media 

instelling 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

Wij zijn het niet eens met het voorstel van het college om RTVZOo te adviseren richting het 

Commissariaat van de Media als publieke lokale media instelling voor de komende 5 jaar.  

Met de aangevoerde argumenten krijg je als nieuwkomer nooit een kans. Bovendien zouden 

de argumenten over aantallen vrijwilligers en bestaande radiostudio’s niet zo zwaar moeten 

meetellen. Daarnaast staan er een aantal aannames in die nergens op gestoeld zijn. Kijkend 

naar het draagvlak, de actualiteit van nieuwsaanbod, de prestaties van het bestuur de 

afgelopen 5 jaar en  de kijkcijfers, willen we jullie vragen om niet zondermeer in te stemmen 

met de beslisnota maar daar op democratische wijze nog goed naar te kijken. Wij vinden het 

belangrijk dat er een omroep wordt gekozen die de hoofdfunctie van de omroep op een 

eigentijdse creatieve vernieuwende manier kan neerzetten met een doe mentaliteit in 

plaats van alleen maar intenties. Naast de toelichting op de volgende pagina’s voegen we 

een bijlage managementinformatie toe en verwijzen wij graag naar WeblogZwolle.nl: 

https://www.weblogzwolle.nl/content/view/45368/55/#comment-368528 

Wij zien de raadsvergadering met belangstelling tegemoet.  

Hoogachtend, 

Bestuur, redactie en team RTV Focus Zwolle 



Waarom RTV Focus Zwolle als publieke lokale omroep 
 

Creatieve media mensen met ‘gewoon doen’ instelling 

 

• Het bestuur en de vaste dagelijkse leiding bestaat uit echte media mensen.  Veel ervaring in 

de media(radio / video productie), nieuwe media, communicatie, marketing en techniek.  

• Creatief team met een frisse blik op het uitdenken en realiseren van nieuwe radio- en tv 

programmaformats die aanslaan bij het publiek. Wij zijn gestart als frisse organisatie met 

een nieuwe kijk op wat een lokale omroep moet zijn. We leven immers in een nieuw media 

landschap waarin sociale media naast verspreider van content ook de aanjager is voor de 

lokale publieke omroep. Een lokale omroep is niet alleen radio maken en nieuws plaatsen op 

een website. De leiding en het team moeten vanuit hun creativiteit nieuwe radio- en tv 

programma’s kunnen bedenken die het publiek in Zwolle aanspreken.  

• Ondernemend team, geen intenties maar gewoon doen. Na het eerste idee was er binnen 

1,5 maand een radiostation in de lucht met  een volledig uitgewerkte huisstijl, website en 

uitzendschema’s. De redactie is binnen een maand na de eerste ideeën over de 

nieuwsvoorziening opgezet. Een maand later zijn ook de eerste videoreportages gemaakt. 

Budget 

 

• We werken op dit moment met een zeer beperkt budget,  zeer beperkte middelen en met 

heel veel uren onbetaalde inzet. We zijn trots op hetgeen we tot nu toe gerealiseerd hebben 

ondanks dat we geen rijksbijdrage ad. € 72.000,- hebben.  We willen graag RTV  

Focus Zwolle door ontwikkelen voor Zwolle door ook TV programma’s te gaan maken en een 

mooie horizontaal radioaanbod voor de stad. Ook willen we graag ons publiek uitbreiden 

door middel van de FM frequentie en de TV zender. Om dat extra te realiseren is een 

rijksbijdrage wel nodig.   

Bereik en draagvlak – managementinformatie 

 

• RTV Focus Zwolle heeft in een zeer kort tijdsbestek een aardig bereik weten op te bouwen 

via website,Twitter, Facebook en YouTube.  Als we dit bereik extrapoleren op basis van 

aantal actieve maanden op sociale media dan komen we ver boven het bereik van RTVZOo 

uit. Met een beetje meer marketingbudget zou het verschil nog groter zijn.   

 

 



• Wij vinden naamsbekendheid, bereik en imago van een publieke lokale omroep heel 

belangrijk. Dat is je bestaansrecht.  Dat er voor de bestaande lokale omroep RTVZOo 

voldoende draagkracht is, zoals vermeld in de beslisnota,  valt ernstig te betwijfelen gezien 

de inhoudelijke uitspraken op Weblog Zwolle.  Ook is er volgens mensen die bij RTVZOo 

hebben gewerkt, of nu werken,  in 5 jaar nooit een kijk- en luisteronderzoek gehouden. Het 

bestuur heeft volgens hen altijd aangegeven dat dit te duur is. Het is dus totaal niet bekend 

wat het draagvlak is. Nooit aangetoond.  Wij vinden kijk- en luisteronderzoek wel heel 

belangrijk omdat je daar op moet sturen. Dit vormt dan ook een essentieel onderdeel in 

onze dagelijkse bedrijfsvoering.  

 

Wij sturen wel op de beschikbare managementinformatie en passen hierop voortdurend ons 

aanbod aan. Wij vragen ons af hoe RTVZOo haar aanbod kan  aanpassen op de wensen in de 

markt als je helemaal niet weet hoe de markt tegen je aankijkt. Een PBO vergadering drie 

maal per jaar is hier naar ons idee niet voldoende voor.  Iedere organisatie moet sturen op 

managementinformatie. Je moet immers weten of je media-aanbod voldoet aan de 

behoefte die bestaat bij je doelgroepen. Als je niet, een op je doelgroepen afgestemd, 

media-aanbod hebt heb je eigenlijk geen bestaansrecht.  De structureel lage kijkcijfers op 

YouTube geven eigenlijk al aan dat er nauwelijks gestuurd wordt op cijfers. Het lijkt erop dat 

het behalen van een ICE norm / productienorm belangrijker is dan dat je daadwerkelijk 

mensen bereikt in de stad.  

BIJLAGE DRAAGVLAK – OPINIE VIA WEBLOGZWOLLE.NL – 

https://www.weblogzwolle.nl/content/view/45368/55/#comment-368528 

 

BIJLAGE MANAGEMENTINFO [in de kijkcijfer gemiddelden zijn de extreem afwijkende 

hoogste en laagste uitschieter verwijderd bij beide partijen conform de gangbare statistische 

methoden].     

Vrijwilligers – Opleiding – Re-integratie  

 

• Wij hebben een schat aan kennis en ervaring in de media en marketing en beschikken over 

de didactische vaardigheden (en ervaring als docent en stagebegeleider) om deze over te 

brengen aan vrijwilligers en mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Hiermee bereik je 

ook dat mensen kunnen kennismaken met nieuwe vakrichtingen en zo uiteindelijk mét 

ervaring weer een nieuwe baan kunnen vinden. We vinden dat ook leuk om te doen!  

• RTVZOo heeft 120 vrijwilligers. Wij werken in totaal met  17 mensen (fulltimers- en 

partimers, stagiaires en vrijwilligers). De ervaring leert dat de vrijwilligers bij een nieuwe 

stichting voor een lokale omroep bijna altijd mee gaan. Zo is bijvoorbeeld de helft van de 

vrijwilligers die bij ZOo werkt afkomstig van LOZ (de lokale omroep die failliet is gegaan en 

waar RTVZOo de opvolger van is). Sommige mensen werken al meer dan 30 jaar voor de 

lokale omroep in Zwolle en gaan dus telkens over naar een nieuwe stichting. Vrijwilligers zijn 



namelijk niet gebonden aan een stichting of bestuur, maar  hebben allemaal een eigen 

persoonlijke  reden om dit specifieke vrijwilligerswerk te doen. De reden lopen uiteen van 

sociale contacten hebben, dingen doen die je erg leuk vind, je zelf ontwikkelen, werkervaring 

opdoen, je idealen waarmaken of de kans op een betaalde baan vergroten. Allemaal 

redenen die los staan van een eventueel bestuur of stichting maar die geheel vanuit de 

vrijwilliger zelf komen.  

Er zijn al vrijwilligers van RTVZOo die voorzichtig hebben kennisgemaakt bij ons. Wij willen 

straks graag met de vrijwilligers samenwerken en de nieuwe lokale omroep ook met hen 

verder invullen. Uit de gesprekken die we al zo her en der hebben gehad met de vrijwilligers 

weten we dat er genoeg zijn die zich kunnen vinden in de passie,  het enthousiasme en het 

concept van RTV Focus en daar graag in mee willen helpen / mee willen denken. Ze zijn van 

harte welkom.   

• RTV Focus Zwolle is bewust terughoudend geweest met het werven van vrijwilligers. Juist 

om straks ook ruimte te kunnen bieden voor eventueel vrijwilligers van RTVZOo. We gaan 

overigens wel op de vrijwilligersmarkt staan van ZwolleDoet en hebben daar ook een 

vacature open staan, waar zich al diverse mensen op hebben gemeld.  

• In de beslisnota staat dat RTVZOo veel vrijwilligers heeft met een afstand tot de 

arbeidsmarkt en dat deze vrijwilligers op deze wijze een waardevolle bijdrage leveren aan de 

samenleving. Wij begrijpen dat de voorzitter van RTVZOo, met zijn eigen bedrijf en een 

stichting die zich beiden richten op re-integratie van mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt, veel expertise heeft om deze mensen te begeleiden.  Dat is natuurlijk handig 

dat dat bij RTVZOo in huis is.  

Wij vinden het als lokale omroep belangrijk én onze maatschappelijke verantwoordelijkheid 

om mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt op weg te helpen. Wij zullen ons daar dan 

ook 100% voor inzetten.     

Vrijwilligers die via een re-integratie traject binnen komen worden altijd door een  

reïntegratiebedrijf op periodieke basis begeleid en ge-coached.  Wij zijn er voorstander van 

om bestaande reintegratieovereenkomsten gewoon te laten doorlopen. Het is voor de 

vrijwilliger zelf fijn dat hij de bestaande contacten blijft houden bij het re_integratiebedrijf. 

De vakinhoudelijke begeleiding en coaching pakken we natuurlijk zelf op.  

Overigens heeft de dagelijkse leiding ervaring in het begeleiden van mensen met een afstand 

tot de arbeidsmarkt en helpen we ze graag op weg om hun talenten en passie verder te 

ontwikkelen.   

PBO 

 

• Wij hebben een PBO met mensen die affiniteit hebben met communicatie/media binnen de 

stroming die zij vertegenwoordigen.  Mensen uit het werkveld, met veelal een  

communicatie- en pr functie, die weten wat aanslaat bij het kijk- en luisterpubliek.   

 



Directieniveau en mogelijke politieke achtergrond vinden wij bij een PBO samenstelling 

minder belangrijk. Het voordeel van journalistiek is dat deuren sowieso wel open gaan. 

Daarvoor ben je juist onafhankelijk.  

• Toelichting op taak PBO: De Mediawet schrijft voor dat lokale omroepen een representatief 

orgaan hebben dat het beleid voor het media-aanbod bepaalt. Dit 

Programmabeleidbepalende orgaan (pbo) is, naast het bestuur en de redactie, een 

afzonderlijk orgaan binnen de omroep. Het pbo stelt het media-aanbodbeleid vast en 

controleert in dit kader of met de programma’s wordt voldaan aan de ICE-norm. De leden 

van het pbo vertegenwoordigen elk een stroming binnen de gemeente. Zo heeft het pbo een 

sterke binding met het publiek waar de omroep zich op richt.  

Dagelijks actueel nieuwsaanbod 

 

• In mei 2014 heeft de OLON een onderzoek gedaan naar de lokale omroepen. Hieruit blijkt 

dat de belangrijkste reden voor het kijken en luisteren naar de lokale omroep, het lokale 

nieuws is. De website wordt gebruikt om meer inzicht te krijgen in de achtergronden van het 

lokale nieuws. Nieuws is de belangrijkste reden om de website van de lokale omroepen te 

bezoeken.  Door de komst van social media wordt er minder gekeken/geluisterd naar 

reguliere uitzendingen via radio of televisie. 

  

Het belang van het lokale nieuws 

Hoewel “slechts” een derde van de bevolking aangeeft het lokale nieuws te volgen, dient het 

lokale nieuws wel centraal te staan in de communicatie bij de lokale omroepen. Voor alle 

media geldt dat het lokale nieuws de belangrijkste reden is om de omroep te bekijken, 

beluisteren of bezoeken (website, social media). 

• Wij hebben wél een dagelijks actueel nieuwsaanbod op onze website. Nieuws van de dag is 

bij ons nieuws van de dag! Dat plaats je niet 2 dagen later. Dat geldt ook voor 

videoreportages. Als het evenement vandaag is dan staat het videoverslag ook diezelfde dag 

online. Daarnaast ben je er, als het even kan,  gewoon bij als er persconferenties of 

informatieavonden zijn over belangrijke nieuwsitems voor de stad. Items die een behoorlijke 

impact hebben op de inwoners / bedrijven / scholen. En als er overdag of 's avonds grote 

calamiteiten zijn dan ben je daar ook bij om verslag te doen! Daarnaast zet je een actueel 

programma aanbod  op de TV. Je laat niet de Verkiezingsavond Provinciale Staten zien op 26 

maart. Dat vindt niemand meer interessant op dat moment.  En als je 5 jaar een licentie hebt 

dan is het ook de bedoeling dat je als bestuur 5 jaar 100% je best daar voor doet en niet 

alleen in de laatste maand voor de beslissing over de licentieverlenging. Je bent er ook 

tussen kerst en oud en nieuw bijvoorbeeld. Media en nieuws gaat altijd door. Je richt je 

organisatie daar zo op in dat je ten allen tijde mensen beschikbaar hebt. Dit doe je door 

middel van meewerkende vaste krachten, vaste bezetting overdag met stagiaires (evt. met 

vakantiewerk), daarom heen de vrijwilligers en het instellen van piketdiensten. Zo realiseer 

je een continu media aanbod.   



• Nieuws bestaat uit meer dan persberichten plakken. Het gaat ook om de opmaak en 

verrijking van je content met kaarten, fotomateriaal, filmmateriaal, audiofragmenten enz. 

Een goede kop doet ook wonderen om meer bereik te krijgen. Tussenkoppen verhogen het 

scangehalte van je bericht. Je zorgt er voor dat het nieuws aantrekkelijk wordt 

gepresenteerd. Je moet gevoel hebben voor presentatie van je nieuws. Zoals ze bij Talpa 

altijd zeggen: ‘Je moet van een drol een gebakje kunnen maken’.  Ook al is het item nog zo 

suf, jij zorgt er voor dat je je publiek er mee bereikt.   

Je plaatst niet alleen persberichten die toevallig bij je binnenkomen op de redactie. Je zoekt 

ook zelf actief naar nieuws.  Je schrijft als publieke lokale omroep ook eigen artikelen en 

maakt actief radio- en videoverslagen.  Je zorgt dat je erbij bent als er nieuws is en je zoekt 

het op! Daarnaast moet je er gevoel voor hebben welke items aanslaan. Zo begin je 

bijvoorbeeld je journaaluitzending met een botsing of een ander 112 moment en je eindigt 

met een reportage over de Zwolse kudde die weer terug komt. Daar geef je mensen een 

goed gevoel mee en kijken ze de volgende avond weer naar je TV journaal.  

• Als publieke lokale omroep denk je voortdurend na over je social media strategie. Wij 

plaatsen niet automatisch alle berichten door naar alle sociale media maar plaatsen per 

beschikbare media doelgroep gericht.  Ook aan de vorm van de communicatie wordt continu 

aandacht besteed. Wij posten niet alles automatisch door vanaf de website! Want autoposts 

zijn killing voor de interactie met het publiek.  Wij gaan wél de interactie aan met het 

publiek. Wij posten ook op andere pagina's. Wij retweeten en sharen wel. Eenheidsworst in 

vorm is op social media killing.  

Doelgroep - programma aanbod - stadszender 

 

• RTV Focus Zwolle richt zich op een brede doelgroep. Van jong tot oud. Wij leggen niet, zoals 

RTVZOo aangeeft,  de focus op de doelgroep jongeren 18 – 48 jaar. Wij stemmen ons media 

aanbod zo af dat, via ieder beschikbaar media distributiekanaal, een op de doelgroep 

afgestemd aanbod wordt verspreid. Zo wordt het TV kanaal gebruikt voor de oudere 

doelgroep die nog echt TV kijkt. Op YouTube plaats je de reportages met een hoger fun 

karakter of reportages waar grote groepen mensen bij betrokken zijn.  Er is een verschil 

tussen filmpjes waar je op YouTube bewust op klikt omdat je het echt wilt zien of het laten 

voorbijkomen van nieuwsitems op tv ’s avonds als je languit op de bank zit.  

• Als lokale omroep moet je iedereen kunnen bedienen. Ieder kanaal (website, Facebook, 

Twitter, Instagram, YouTube, radio (streaming), radio kabel, radio FM en TV) kent zijn 

specifieke doelgroep (kijkers, luisteraars, lezers). Het is zaak om kennis te hebben van de 

doelgroepen die gebruik maken van die specifieke kanalen en daarop ook je programma 

aanbod en nieuwscommunicatie af te stemmen. Een bericht dat op Twitter aanslaat is niet 

per definitie interessant voor je Facebook 'likers'.     

• We willen een zo breed mogelijk publiek aanspreken via de daarvoor bestemde specifieke 

distributiekanalen. RTV Focus Zwolle heeft de kennis en ervaring op het gebied van media - 

en sociale media kanalen. Daarnaast beschikken we voor de diverse kanalen over de 

benodigde creativiteit. Deze kennis is aanwezig bij de dagelijkse leiding en wordt 



voortdurend ook overgebracht op vrijwilligers en stagiaires. Een lokale omroep is niet alleen 

het brengen van nieuws via website, sociale media en radio en tv. Maar ook het maken van 

programma’ s op radio en tv die aantrekkelijk zijn om naar te kijken. Daar is bij de dagelijkse 

vaste leiding creativiteit voor nodig. Mensen die stagiaires en vrijwilligers daar in 

aanmoedigen en in laten meedenken.   

• Wij doen aan kanaalmanagement. In het landelijke publieke bestel zijn er niet voor niets 6 

radiozenders met allen een eigen format en doelgroep. 3FM is de muziekzender voor jong 

publiek, radio 1 voor nieuws en actualiteiten. Ook op tv is er met NPO 1, 2 en 3 een specifiek 

doelgroepgericht aanbod.  Juist door doelgroepgericht te werken trek je publiek aan en houd 

je het vast. Op de radio willen we 2 zenders neerzetten. Eén zender via de FM frequentie en 

de internetstream met een mainstream muziekgeluid dat een breed publiek aanspreekt. 

Binnen dit muziekaanbod wordt op leuke, vlotte wijze informatie gepresenteerd over o.a. 

weer, verkeer, flitsinfo, lokaal nieuws, landelijk nieuws, sport  en evenementenagenda, 

waarbij voldaan wordt aan de ICE norm. We werken op deze zender met een horizontale 

programmering waardoor het iedere dag voor de luisteraar duidelijk is wat hij aan 

programma’s kan verwachten. Via Social Radio betrekken we het publiek ook bij de 

uitzending via Facebook, Twitter en andere sociale kanalen. Vertel op social media wat er op 

dat moment speelt op de radio! 

De tweede zender, via de kabel, is een doelgroepzender met specifieke doelgroepmuziek 

zoals jazz, klassiek, blues, wereldmuziek, gewijde muziek enz. Op deze zender komen ook de 

kerkelijke uitzendingen en de uitgebreide actualiteitenprogramma’s. Bij deze zender 

schakelen mensen bewust in op een bepaald tijdstip om een programma te horen. Ook hier 

willen we zoveel mogelijk een horizontale programmering inzetten met duidelijk herkenbare 

programma namen en inhoud. Het programma Muziek uit het Hart zendt bijvoorbeeld 

iedere avond op het zelfde tijdstip via het zelfde format een bepaald muziekgenre uit. 

Maandag is dit bijvoorbeeld jazz, dinsdag blues, woensdag wereldmuziek enz.  We willen de 

vrijwilligers die nu bij RTVZOo werken daar graag in betrekken en mee laten denken.   

•  Op TV willen we aan zendermanagement doen. Ongeveer 70 tot 80 % van de content willen 

we zelf produceren. Maar de rest van de content kan wat ons betreft ook door andere 

partijen in de stad worden ingevuld. Waarom niet bijvoorbeeld Deltion TV, Landstede TV, De 

Buitenpianist en allerlei andere media- en burger initiatieven in de stad de mogelijkheid 

geven om uit te zenden op het TV kanaal van de publieke lokale omroep.  Landelijk gaat het 

immers ook zo. Daar zijn er op NPO 1, 2 en 3 ook 10 omroepen te zien die allemaal hun 

eigen programma’s maken.  We leven in een tijd dat iedereen tegenwoordig nieuws en 

videoreportages maakt. De gemaakte content die we van derden uitzenden moet wel 

bijdragen aan één van de stromingen (PBO)  en ICE . Daarnaast vinden we het wel belangrijk 

dat het strookt met de waarden zoals vermeld in ons beleidsplan.   

• RTV Focus wil de stadszender zijn voor Zwolle. In Zwolle is meer dan voldoende aanbod aan 

nieuwsfeiten, kunst, cultuur, sport enz. We kiezen er uitdrukkelijk niet voor om 

streekomroep te worden. Mensen die regionaal nieuws willen zien kunnen terecht bij RTV 

Oost. Er staat niet voor niets in het OLON onderzoek (Organisatie Lokale Omroepen 

Nederland): ‘Voor alle media geldt: het lokale nieuws is de belangrijkste reden om de lokale 



omroep te bekijken, beluisteren of bezoeken (website, social media).’ Mensen luisteren en 

kijken niet naar de lokale omroep Zwolle voor nieuws uit Kampen.  

 

Adverteerders 

 

• Wij zetten, met een salestaak bij de stationmanager, actief in op het werven van 

adverteerders. Uit cijfermateriaal van andere goed draaiende lokale omroepen blijkt dat met 

gemak minimaal 30 % van de rijksbijdrage aan omzet kan worden binnengehaald. Dit heeft 

ook alles te maken met een attractief programma en nieuwsaanbod en je distributiebeleid. 

Wij willen ambassadeur zijn voor de stad Zwolle. Een attractieve professionele zender hoort 

daar bij. Een zender die qua online content ook landelijk gevonden wordt. De lokale 

winkeliers en bedrijven moeten bij ons een plaats kunnen krijgen. Reclame kan gemaakt 

worden via allerlei kanalen: website, social media, nieuwsbrief, flyers, autobelettering, tv 

commercials, radio commercials, ... zet de tijd op ... commercials, programma sponsoring 

binnen de regels van de mediawet enz.  De reclame-inkomsten worden weer aangewend 

voor een nog mooier programma aanbod en daarbij behorende werkgelegenheid 

(voorzichtig uitbouwen via freelancers of losse contracten / uitzendwerk). 

• Wij vinden het opvallend dat RTVZOo  op de nieuwe website geen enkele adverteerder heeft 

staan met uitzondering van de logo’s van de websitebouwer en de leverancier van hun 

mediahub. Ook op de oude website stonden alleen de banners van het bedrijf van één van 

de bestuursleden. Op de radio neemt ook de radiocommercial van één van de bestuursleden 

een prominente rol in. Op TV zien we een zeer beperkt aantal adverteerders uit de regio. 

Nagenoeg niet uit Zwolle.  

 

Samenwerking collega lokale omroepen en scholen 

 

• We willen graag samen werken met de lokale omroepen uit de omliggende gemeente. We 

zijn er van overtuigd dat samenwerking op het gebied van het uitdenken en produceren van 

programma formats absoluut een toegevoegde waarde heeft.  Te denken valt aan 

radioformats waarbij de redactie bij toerbeurt bijvoorbeeld alle niet lokaal gebonden items 

vanuit één locatie maakt. De aanvulling met lokaal nieuws en evenementen doet de lokale 

omroep dan wel zelf. Voorbeeld niet plaats gebonden radio item: Een item met de 

belangrijkste gebeurtenissen op 26 maart 2009 met daaraan gekoppeld een plaat. Ook voor 

TV formats kunnen gezamenlijk scripts worden uitgewerkt en eventueel deels of geheel 

samen worden geproduceerd. En uiteraard kun je veel van elkaar leren, waarbij ieder zijn 

eigen inbreng heeft met  expertise.  Als niet publieke lokale omroep konden wij  de andere 

lokale omroepen hiervoor niet benaderen omdat ze altijd de samenwerking zullen moeten 

zoeken met andere ‘echte’ publieke lokale omroepen.  



• We hebben een gesprek gehad met de directeur Media van het Deltion College. We mogen 

als publieke lokale omroep gebruik maken van de apparatuur en de faciliteiten van het 

Deltion College. Daarnaast willen ze met ons graag gezamenlijk programma formats 

ontwikkelen. Er worden al structureel stagiaires bij ons ingezet door Deltion. Zo is het 

radiostation destijds ook met behulp van 5 stagiaires van Deltion opleiding Marketing 

opgezet en later, met een nieuwe groep stagiaires van Deltion, ook de redactie. Maar we 

hebben ook vaak stagiaires van het Cibap, Landstede en ROC Menso Altingh. Wij vinden dat 

alle opleidingen media en marketing in Zwolle stagiaires moeten kunnen plaatsen bij de 

lokale publieke omroep. Het is immers belangrijk dat ook andere onderwijsinstellingen hun 

studenten werkervaring kunnen laten opdoen in de media. We sluiten niemand uit.  De 

opleidingsmanager Windesheim Journalistiek wil graag in gesprek met de nieuwe lokale 

publieke omroep. Hij ziet hier het belang van in. Het hebben van vaste krachten met 

communicatie / media achtergrond voor de begeleiding is dan wel een belangrijke factor. Op 

dit moment hebben we een studente van Windesheim die voor ons op vrijwillige basis 

verslag doet met video reportages, fotografie en geschreven artikelen.  

 

Dagelijkse leiding en runnen van een stichting 

 

• Om vrijwilligerswerk te organiseren heb je betaalde vaste krachten nodig. Een 

vrijwilligersorganisatie kan niet worden geleid zonder vaste krachten. Ook het Oranje Fonds 

beaamt dit. De functies hoofdredacteur en stationmanager worden daarom als betaalde 

krachten ingevuld. Omdat er in de beginfase weinig budget is zal eerst het minimum loon 

worden toegekend.  Hiermee wordt ook de continuïteit gewaarborgd en de uitdaging om er 

nog iets veel mooiers van te maken.   

• Er wordt in de beslisnota aangevoerd dat wij nog geen ervaring hebben in het leiden van een 

stichting. Wij denken dat het veel belangrijker is dat je een media bedrijf als een lokale 

omroep kunt runnen. Dat is het geen waar je dagelijks mee bezig bent. Dat is hetgeen dat je 

goed moet kunnen en de drive voor moet hebben. Een stichting is slechts een rechtsvorm 

met daarbij behorende rechten en plichten. Vaak financiële en juridische zaken waar je bij 

een bedrijfsrechtsvorm ook mee te maken hebt.  Zaken die je aan je accountant overlaat of 

navraag over doet bij de OLON of een adviseur. Uiteraard vinden we het PBO wel belangrijk 

en die bestaat bij ons uit enthousiaste mensen die weten waar ze het over hebben. In 

principe is dat naast de rechten en plichten het enige wat afwijkt van een normaal bedrijf.   

 

Budget 

 

• RTV Focus Zwolle werkt op dit moment met een zeer beperkt budget. Maar we zijn er wel 

absoluut trots op dat we hebben laten zien dat je ook met heel weinig geld een online RTV 



station kunt neerzetten. Weliswaar met heel veel onbetaalde uren maar wel met heel veel 

passie en inzet.   

• Uit de jaarrekening van 2013 blijkt dat RTVZOo in dat jaar een verlies heeft gedraaid van  

€ 28.306-, in het jaar daarvoor was er nog een summiere winst van € 8.430,-. Naast de 

jaarlijkse rijksbijdrage van bijna € 73.000,- weet RTVZOo  in 2013 slechts € 11.000- aan 

reclame-inkomsten te genereren. In 2012 was dat  slechts € 9.000,-. Dit komt neer op 15%. 

Collega omroepen die goed draaien halen procentueel gezien het veelvoudige binnen.  

• Er wordt verwacht dat je als lokale omroep niet alleen steunt op de rijksbijdrage maar ook 

zorgt voor een aanzienlijke eigen verdienste.   

• RTV Focus heeft ongeveer 30.000 euro aan reclame-inkomsten per jaar begroot.Pas als de 

noodzakelijke risicoreserve is opgebouwd gaan deze inkomsten gebruikt worden voor 

posten als publiciteit en promotie (5.000),  opleiding- en werving (2.500) en bijvoorbeeld  

kijk- en luisteronderzoek (2.000).  Deze posten staan wel in de begroting maar zullen pas out 

of pocket gaan als er voldoende risicoreserve is.  

• Daarnaast zijn alle kosten zoals vermeld op de exploitatiebegroting zeer ruim begroot. Dan 

weten we in ieder geval dat het altijd kan meevallen. En we hebben in het afgelopen jaar 

heel goed geleerd om met bijna niks toch dingen te realiseren. Die gedachte van goed 

ondernemerschap blijft natuurlijk gewoon. Uiteraard waren er in het eerste jaar geen kosten 

van een FM frequentie en TV kanaal met de daarbij behorende extra kosten. Maar wel een 

dagelijkse up to date website , videoreportages en een internet radiostation.   Utieraard zal 

er wel geinvesteerd worden in apparatuur. Met € 15.000- investering kunnen we 2 

radiostudio’s helemaal inrichten, camera’s voor TV opnamen kopen en zendapparatuur.  

• Een behoudende exploitatiebegroting zoals bij RTVZOo betekent weinig ambitie ook richting 

de bedrijven en winkeliers in de stad. En dat is erg jammer omdat je juist als lokale omroep 

Zwolle goed kunt neerzetten, ook buiten Zwolle, en juist kunt zorgen voor de attractiviteit.      

• De gemeentelijke subsidie (rijksbijdrage) loopt jaarlijks op met een bedrag van € 1.000,- op 

een bedrag van € 72.000,-. Dit is berekend aan de hand van de prognoses over de 

ontwikkeling van het aantal huishoudens in Zwolle waarop de rijksbijdrage is gebaseerd.  

• De aanvullende subsidies zijn nooit zeker. We proberen extra subsidie te krijgen voor 

vernieuwende mediaproducties bij de provincie Overijssel. Daarnaast wordt er gekeken naar 

subsidies op het gebied van arbeidsparticipatie.  


